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Innovation is the creation of better or more effective products, services, tech-

nologies, or ideas that are accepted by market, government, and society. Our life 

is impossible without innovation.  

We believe the pluses of innovation are the following: 

the commercial benefits that economize costs; development of creative activi-

ties in all spheres of public life; the political benefits which are mainly connected 

with innovations in military technology.  

 On the other hand some people reject the prospect of innovative develop-

ment because sometimes innovations bring obvious harm, such as the fall 

of macroeconomic performance and the quality of life. Innovations usually re-

quire substantial material, financial, human resources investments for 

their development. Innovations replace something that has been before. 

Despite these disadvantages innovation policy is a key issue for many coun-

tries and the Republic of Belarus is no exception. 

Today there exits a broad awareness and recognition of the importance of in-

novation for future growth in Belarus. As a result, substantial efforts have been 

made to organize the institutional element of the national innovation system. 

Moreover important steps have been made to create essential elements of the in-

novation infrastructure. There are all conditions for successful innovation in the 

country.  

On the basis of this broad assessment, we want to offer a number of options 

and recommendations to improve the innovation performance of the country. 

Practical steps could include the following: shift the strategic orientation of 

innovation policy towards an enterprise based on innovation system; identifying 

any missing or weak links in the National Innovation System; development of 

guidelines for internal intellectual property rights policies in research and devel-

opment performing institutions; reforming the system of public funding of re-

search and development, differentiating according to the type of research and di-

versifying modalities of funding; identifying existing barriers to the emergence of 

new technology-based firms and the growth of existing ones 

In conclusion we would like to say that innovation in the modern economy 

depends on a plenty of factors. Nowadays Belarus performs relatively well re-

garded human resources and public expenditures. Belarus intends to develop its 

strengthening economic position in the world.  
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Для характеристики экономической эффективности предприятия на ос-

нове проведения сравнительного анализа необходимо знать не только абсо-
лютную величину прибыли, но и ее уровень. При этом, финансовое состоя-
ние любого предприятия находится в прямой зависимости от объемных и 
динамических показателей движения производства: рост объема производст-
ва улучшает финансовое состояние, а его сокращение – ухудшает. Но и фи-
нансовое состояние в свою очередь влияет на производство: замедляет его, 
если ухудшается, и ускоряет, если увеличивается. Чем выше темпы роста 
производства на предприятии, тем выше выручка от реализации продукции, 
а, следовательно, и прибыль.  

Таким образом, прибыль и рентабельность – два взаимодополняющих 
показателя, которые комплексно оценивают финансовое состояние предпри-
ятия.  

Для обеспечения финансовой устойчивости предприятия в условиях 
рынка требуется стабильное получение выручки в достаточных размерах, 
чтобы расплатиться с текущими долгами. Однако, для успешного развития 
предприятия необходимо, чтобы после выполнения всех обязательств у него 
оставалась прибыль, позволяющая развивать производство. 

Объектом исследования является СМУ-6 ОАО «БСЭСС», основной 
проблемой деятельности которого является нерациональное управление фи-
нансовыми результатами его деятельности. Для определения путей устране-
ния данной проблемы с помощью корреляционно-регрессионного анализа 
была установлена взаимосвязь между валовой прибылью, прибылью от реа-
лизации, фондоотдачей и коэффициентом оборачиваемости дебиторской и 
кредиторской задолженности.  

Рассчитанные в ходе анализа коэффициенты эластичности позволили 
установить: при увеличении прибыли от реализации на 1 % валовая прибыль 
увеличится на 0,27 %; при росте фондоотдачи на 1 % валовая прибыль пред-
приятия увеличится на 0,64 %; при ускорении оборачиваемости дебиторской 
задолженности на 1 % валовая прибыль увеличится на 0,13 %. 

Увеличить прибыль, а, как следствие, и рентабельность возможно, 
предприняв ряд определенных мер по следующим направлениям: 

– увеличение прибыли от реализации; 
– рационализация использования основных средств предприятия; 
– ускорение оборачиваемости дебиторской задолженности.  




